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Informace a zprávy z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města a jeho zastupitelstvo:
Na své schůzi dne 15. 3. 2022 měli členové rady města na pro-
gramu celkem 59 materiálů k projednání a rozhodování. Z těch 
významnějších, kterými se zabývali, vyjímáme:
•  RM schválila dodatek ke smlouvě o zajištění služeb odpadového hospodářství 

s Marius Pedersen a.s.
•  RM schválila smlouvu o umístění a provozování kontejnerů na textil s HELP TEX, 

z.s. 
•  RM schválila smlouvu o zajištění služeb psího útulku pro rok 2022 se spolkem 

Anidef, z.s.
•  RM schválila udělení výjimky při zadávání veřejné zakázky ve smyslu směrni-

ce č. 2021/1/RM o zadávání veřejných zakázek pro výběr dodavatele, který pro 
město Krupka zajistí dodávku a montáž nového veřejného osvětlení pro stavbu 
„veřejného osvětlení Soběchleby“, a schválila jako dodavatele veřejné zakázky 
firmu R-built s.r.o. a smlouvu s firmou R-built s.r.o na částku 701 512,51 Kč bez 
DPH.

•  RM schválila ceník dřeva z  lesů v  majetku města Krupka s  platností od  16. 3. 
2022.

•  RM vzala na vědomí dopis Ministerstva kultury ČR ze dne 10. 2. 2022 s rozpisem 
kvót státní finanční podpory v rámci Programu regenerace MPR a MPZ na rok 
2022. Městu Krupka byla pro rok 2022 přidělena kvóta na  obnovu kulturních 
památek v Městské památkové zóně Krupka ve výši 400 000 Kč.

•  RM vyhlásila zadávací řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
s názvem „Revitalizace areálu bývalé městské plovárny“ zadávané formou ote-
vřeného podlimitního řízení dle zákona č. 134/2016 Sb., o  zadávání veřejných 
zakázek, v rámci společného zadání veřejné zakázky.

•  RM vzala na vědomí cenovou nabídku na instalaci tísňového systému a tísňo-
vých tlačítek/hodinek, napojených na PCO Městské policie Krupka, v objektu 
Žižkova 5/3, Krupka, od společnosti COM SYSTEM CZ s.r.o. a schválila vystavení 
objednávky za 101 900 Kč bez DPH. 

•  RM schválila smlouvu o dílo na akci „Kostel sv. Anny v Krupce – I. etapa opravy 
ohradní kamenné hřbitovní zdi v  jižní části hřbitova na p.p.č. 109, k.ú. Krupka, 
včetně koruny zdiva a všech souvisejících prací“ s firmou Alpin Mont Servis, s.r.o. 
za cenu díla celkem 848 086 Kč bez DPH.

•  RM vzala na vědomí dopis Ministerstva kultury ČR ze dne 4. 3. 2022 s předběž-
ným návrhem příspěvku ve výši 600 000 Kč v rámci Programu záchrany archi-
tektonického dědictví v roce 2022 na restaurování kazetového stropu v kostele 
Nanebevzetí P. Marie v Krupce.

•  RM schválila rozdělení hospodářského výsledku škol a školských zařízení s práv-
ní subjektivitou za rok 2021 dle předloženého návrhu.

•  RM vzala na vědomí Pověření Ústeckého kraje č. 111 k zajištění dostupnosti po-
skytování sociálních služeb zařazených do Základní sítě sociálních služeb Ústec-
kého kraje na období 2022–2024 s účinností ode dne 1. 1. 2022 do 31. 12. 2024.

•  RM schválila v  souladu s  ustanovením § 47 školského zákona pro školní rok 
2022/2023 zřízení přípravných tříd základní školy: Základní škola a Střední škola 
Krupka, Karla Čapka 270 – tři přípravné třídy, Masarykova základní škola a Ma-
teřská škola Krupka, Masarykova 461 – dvě přípravné třídy.

•  RM schválila uzavření licenční smlouvy o veřejném provozování hudebních děl 
s OSA – Ochranný svaz autorský pro práva k dílům hudebním z.s., a Městem 
Krupka na rok 2022 za cenu 12 211,56 Kč vč. DPH.

•  RM schválila v souladu se zákonem účetní závěrky k datu 31. 12. 2021 Městem 
Krupka zřízených příspěvkových organizací.

•  RM vzala na vědomí pozvání na setkání s okolními obcemi kolem jezera Milada 
– koncepce rozvoje území kolem jezera Milada od firmy DIAMO, s.p., a ateliéru 
Mandaworks.

•  RM vzala na vědomí pozvání na jednání hodnoticí komise na veřejnou zakázku 
s názvem: „TP017080 Krupka, Za Poštou – rekonstrukce kanalizace a vodovodu“.

•  RM schválila v souladu se zákonem smlouvu – Dohoda o poskytnutí PROGRA-
MU SENIOR PAS DK mezi Městem Krupka a Domem kultury Teplice na dobu 
určitou do 31. 12. 2022 v max. výši 20 000 Kč.

•  RM souhlasila s poskytnutím pomoci při organizaci turistického srazu „Za po-
sledním puchýřem“ Klubu českých turistů, odbor Krupka, a  uložila starostovi 
průběžně jednat se zástupci KČT, odbor Krupka.

Na zasedání zastupitelstva města dne 7. 3. 2022 zastupitelé pro-
jednali a schválili:
•  ZM schválilo Rozpočet města Krupka pro rok 2022 dle předloženého návrhu.
•  ZM schválilo Střednědobý výhled rozpočtu na rok 2023–2024 dle předloženého 

návrhu.
•  ZM schválilo veřejnosprávní smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku spo-

lečnosti Montanregion Krušné hory – Erzgebirge, o.p.s., ve výši 135 539 Kč na ná-
klady spojené se správou statku světového dědictví UNESCO Hornický region 
Erzgebirge/Krušnohoří.

•  ZM vzalo na vědomí zápisy z  jednání finančního výboru konaného dne 16. 12. 
2021 a 2. 2. 2022.

• ZM vzalo na vědomí zápis z jednání kontrolního výboru ze dne 21. 2. 2022.
•  ZM zvolilo kandidáty do  funkce přísedících Okresního soudu v  Teplicích 

na funkční období 2022–2026.
• ZM vydalo obecně závaznou vyhlášku Požární řád města Krupka. /red/

Nové webové stránky města 
přívětivé k občanům
Internetová komunikace a technologie se vyvíjejí velkým tempem a to, co je 
„mladé“ deset let, jako současné stránky města, je již staré a nevyhovující. 
Proto jsme začali v minulém roce pracovat na vytvoření nového městského 
webu, který by odpovídal dnešním moderním standardům. Nyní se těšíme 
na jeho spuštění, které plánujeme v dubnu.
A co dobrého nové webové stránky přinesou?
•  Budou takzvaně responzivní, což znamená, že se čitelně zobrazí na  za-

řízení s  jakoukoliv velikostí displeje, tedy na  monitoru počítače, tabletu 
i telefonu.

•  Umožní občanům snadnější vyhledání informací o nejčastěji hledaných 
tématech, protože ta budou přehledně vypíchnuta na  dlaždicích hned 
na hlavní stránce.

•  Budou obsahovat nový modul Telefonní seznam, ve  kterém půjde najít 
úředníka nebo zaměstnance nejen podle abecedy, ale hlavně textovým vy-
hledáváním podle agendy, kterou vykonává.

Tvorba nového webu znamenala hodně práce a tak doufáme, že moderní de-
sign a způsob fungování stránek se budou líbit hlavně vám občanům.

Roman Zima a Kateřina Osvaldová

Prosba o fotografie lanovky
Tento rok bude naše lanovka slavit významné kulaté výročí a při té příleži-
tosti plánujeme vydat novou publikaci. 
Máte doma nějaké zajímavé materiály (např. fotografie, pohlednice, staré 
vstupenky), které se váží k historii jejího provozu? Pokud ano, budeme velmi 
rádi za zapůjčení, abychom je případně mohli vybrat do chystané publikace. 
Ozvěte se na tel. č.: 417 803 131 (MěÚ Krupka, Lenka Navrátilová).
Děkujeme. Zdeněk Matouš

Pravidelná odstávka lanové dráhy
Oznamujeme Vám, že od 4. 4. 2022 do 6. 5. 2022 bude lanová dráha z důvodu 
pravidelné roční revize mimo provoz. Veřejný provoz o sobotách, nedělích 
a ve státní svátek bude zachován. /red/

Informace o aktivitě na pozemku 
pod gymnáziem
Soukromý majitel a současně investor zde zahájil v souladu s územním plá-
nem přípravné práce na vybudování obchodní zóny s parkovištěm. O dalším 
vývoji projektu budeme informovat. /red/

Byla pokácena vrba
na Mariánském náměstí
Strom, který byl dlouhé roky dominantou prostoru před Městským úřadem, 
byl pokácen v úterý 29. 3. 2022 na základě dendrologického posudku. Vrba 
byla bohužel napadena dřevokaznou houbou Ohňovcem obecným, kmen 
stromu byl v náklonu a vzhledem k narušení kořenového systému zde hro-
zilo vyvrácení. /red/
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Rozhovor se starostou města 
Zdeňkem Matoušem

Nejdůležitějším bodem březnového zasedání zastupitelstva bylo 
určitě schvalování rozpočtu města na letošní rok. Jaký tedy je?
I  přes velkou složitost celkové ekonomické situace a  spousty problé-
mů, které se samozřejmě promítají i do financování všech potřeb měs-
ta, se podařilo připravit realistický i  funkční rozpočet. Celkové příjmy 
ve výši přes 283 milionů korun převyšují výdaje o 7 milionů, takže stále 
pokračujeme v příznivém trendu, kdy se pro budoucnost město neza-
dlužuje. Naši dlouhodobou koaliční prioritu poctivě plníme podobně 
jako v  rozumných rodinách, protože utrácíme jenom to, na  co máme. 
Spolehlivě se plně pokrývají jak všechny výdaje na řádný a plně funkční 
a bezproblémový chod celého organizmu města ve všech oblastech, a co 
je neméně důležité, že se opět zajišťují významné investice pro rozvoj. 
Na příjmové stránce jsme se soustředili na mix všech možných zdrojů, 
od  výnosů z  daňových příjmů, které jsou však závislé na  ekonomické 
situaci ve státě, i těch z účelného prodeje majetku. A samozřejmě bu-
deme využívat všech příležitostí z  cílených transferů ze státního roz-
počtu i z podpůrných a rozvojových fondů. Pro tento rok jsou finančně 
zabezpečené především všechny dokončované velké investiční projekty 
města, ale i další novější, jako rekonstrukce bytů v Domě s pečovatel-
skou službou ve  Hřbitovní ulici, či revitalizace areálu bývalé městské 
plovárny. Rád konstatuji, že podporu většiny členů zastupitelstva získal 
rozpočet města především pro jeho rozumnou, vyváženou a odpověd-
nou konstrukci. 

Dlouhou dobu jsme se báli nového a neznámého nebezpečí způso-
beného zákeřným koronavirem. Všechna rizika, problémy i životní 
komplikace se nakonec podařilo společně zvládat. Ale covid vy-
střídala daleko strašnější a nepředstavitelnější hrozba války, pro-
bíhající pár set kilometrů od našich hranic. Přesto je ale potřeba 
vracet naše normální životy do běžných kolejí…
Doba a události jsou opravdu vážné. Přesto se ve vedení města chceme 
postarat o  cokoliv, co našim spoluobčanům takříkajíc zvedne náladu, 
potěší je to a  přinese i  zábavu. Proto se opět po  dlouhé odmlce, kdy 
všemu vystavil „stopku“ onen virus, opět koná v parku před městským 
úřadem oblíbený Velikonoční jarmark s  obvyklým programem, v  ZUŠ 
Stanislava Šebka bude velikonoční koncert žáků, v Komunitním centru 
Olympie dojde k  bezplatnému promítání zajímavých filmových před-
stavení. Dvouletou pauzu mělo také tradiční vzpomínkové slavnostní 
shromáždění k uctění památky obětí pochodu smrti na Prokopce. Ten-
tokrát se tato akce uskuteční už ve standardním programu. Jsem rád, že 
máme tyto kulturní a společenské akce opět tady a věřím, že i v dalších 
měsících v  tom budeme moci pokračovat bez překážek a  nečekaných 
omezení.

Velkou oblibu si u široké veřejnosti získala, a zároveň se stala i tra-
dicí, parádní akce „Vánoční lanovka“, o kterou se ale už 2x přišlo, 
opět kvůli omezením při koronaviru. Proto se uskuteční velké „ná-
hradní“ překvapení?
Určitě. Rozhodli jsme se vše co nejvíce našim spoluobčanům vynahra-
dit, a tak budou moci oslavit velikonoční Velký pátek stejným zážitkem, 
o který byli ošizeni na Štědrý den. Bezplatné jízdy na Komárku a zpět 
bude doprovázet i obvyklé doprovodné pohoštění, poskytované obslu-
hou z  řad členů vedení města. A  navíc si budou moci odpoledne užít 
všechny děti zábavy a soutěží, které jsou organizovány v okolí dolní sta-
nice lanovky. Musíme si přát hezké počasí, a pak už věřím, že si spousty 
našich obyvatel trochu vydechne, „pokochá se panoramaty“ a  užije si 
klidu a pohody.

Děkujeme za rozhovor. /red/ 

Krupka představila Komunitní 
dům pro seniory
Město Krupka přichází s  další významnou novinkou. Tentokrát se jedná 
o úspěšné dokončení rekonstrukce bývalého hotelu Horal, který byl přebu-
dován na Komunitní dům pro seniory.
„Budova bývalého hotelu, která byla v soukromých rukách, chátrala řadu let 
a stala se problémovým místem krupského centra. V roce 2017 město ob-
jekt odkoupilo a v rámci dlouhodobého plánu revitalizace náměstí zahájilo 
přípravné práce a hledání vhodného dotačního titulu,“ říká starosta města 
Krupka Zdeněk Matouš.
S rekonstrukcí objektu začalo Město Krupka v dubnu 2021. Celkové náklady 
na rekonstrukci se vyšplhaly na 42,2 mil. Kč, z čehož 5,3 mil. Kč bylo hrazeno 
z dotace v rámci 78. výzvy IROP – ENERGETICKÉ ÚSPORY V BYTOVÝCH 
DOMECH III – SC 2.5.
Objekt po  rekonstrukci sestává ze 17 malometrážních bytových jednotek, 
které jsou většinou o velikosti 1+kk a 2+kk. Jeden byt je zcela bezbariérový. 
Místostarosta města Rostislav Kadlec k významu díla v centru města dodá-
vá: „Nový dům bude sloužit seniorům, což splňuje směr rozvoje nájemního 
sociálního bydlení Města Krupka, a současně dojde k oživení krupského ná-
městí.“ /red/

BŘEZEN – měsíc knihy
V  rámci měsíce březen naši Městskou knihovnu v  Krupce navštívily 
mateřské a  základní školy za  účelem seznámení se s  knihou a  provozem 
knihovny. Na  besedy dorazilo přes 276 žáků včetně pedagogického 
doprovodu. Besedy se také zúčastnil starosta města Zdeněk Matouš. Děti si 
z besed odnášely drobné dárky s tématem města Krupky. Děkujeme vedení 
města, které činnost knihovny podporuje a  má velký zájem o  příjemné 
prostředí v  budově Mariánské náměstí čp. 22, kde je umístěna také ZUŠ 
Stanislava Šebka. Dění v knihovně a knižní novinky sledujte na webových 
stránkách www.knihovnakrupka.cz.

Zdeněk Kváča, Městská knihovna Krupka 

Harmonogram svozu DUO a BIO nádob
Vzhledem k  častým dotazům na svoz DUO a BIO nádob 
sdělujeme, že aktuální harmonogram svozu těchto nádob 
najdete na webových stránkách města v sekci Odpady:
www.krupka-mesto.cz/odpady/ 

Odbor správy města
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MĚSTSKÁ POLICIE

Zapomenuté klíče ve dveřích
Na operační středisko bylo oznámeno, že došlo k odcizení klíčů, které 
majitel zapomněl z  vnější strany bytových dveří v  zámku. Následně, 
za použití těchto klíčů, někdo neoprávněně vnikl do uzamčeného pro-
storu (kumbálu), který je na chodbě, ale patří k bytu. Zde odcizil elek-
trické ruční náčiní a dětské nápoje. Pro podezření ze spáchání trestného 
činu byla věc předána orgánům činným v trestním řízení. 

Protisměr
Operační středisko přijalo oznámení, že v  jedné z ulic řidič zaparkoval 
osobní motorové vozidlo v protisměru jízdy. Na místě hlídka zjistila, že 
vozidlo nejenže stojí v protisměru jízdy, ale navíc nemá platnou technic-
kou kontrolu. Následně se k vozidlu dostavil jeho majitel, který sdělil, že 
vozidlo zakoupil před pár měsíci a na TK zapomněl. Dále hlídka zjistila, 
že jako nový vlastník si nesplnil povinnost a vozidlo nepřepsal tak, jak 
mu ukládá zákon. Všechny zjištěné přestupky byly oznámeny příslušné-
mu správnímu orgánu k projednání. 

Alkoholové opojení
Na operační středisko bylo oznámeno, že před jednou z restaurací sedí 
nějaká žena. Na místo byla vyslána hlídka, která po příjezdu na místo 
spatřila sedící ženu. Při snaze s ženou komunikovat hlídka zjistila, že to 
nebude jednoduché z důvodu její silné opilosti. Od přítomných svěd-
ků bylo zjištěno, že žena měla upadnout a uhodit se do hlavy. Na místo 
proto hlídka přivolala RZP. Ještě před jejím příjezdem se žena začala 
chovat nekoordinovaně a  tak hlídka doprovodila ženu do nemocnice. 
Dechovou zkouškou bylo zjištěno 3,2 promile alkoholu v dechu. 

Žárlivost
V  nočních hodinách byla hlídka strážníků a  hlídka policistů přivolána 
do bytu, kde mělo dojít k napadení mezi ženami. Na místě bylo zjištěno, 
že jedna žena si chtěla vyřídit účty s druhou, o které si myslela, že chodí 
za jejím manželem. Rozhodla se věci uvést na pravou míru. Začala zvo-
nit a kopat do dveří. Když sokyně otevřela dveře, ihned vběhla do bytu, 
kde poškodila dveře a následně došlo k fyzickému a verbálnímu napa-
dení. Pro podezření z trestného činu věc řeší PČR. 

Požár lesa
Operační středisko přijalo oznámení od všímavého občana, že dochází 
k  rozdělávání ohně na  místě, kde nedávno hořel les. Na  místě hlídka 
zastihla dva mladíky. Jakmile spatřili hlídku, dali se na  útěk. Jednoho 
z nich dostihla a zadržela. Následně na místě zjistila totožnost mladíka. 
Ten hlídce sdělil totožnost svého kamaráda a následně se oba dozna-
li, že požár založili oni, když v  lese rozdělali oheň, který nechali hořet 
a z místa odešli. Věc byla předána k dalšímu šetření PČR.

Osoby v pátrání
V  průběhu několika dnů se hlídkám městské policie podařilo zajistit 
a to i s pomocí občanů, několik osob, po kterých bylo vyhlášeno pátrání. 
Jednalo se o chovance dětského domova, mladou pohřešovanou ženu 
a muže, na kterého byl vydán příkaz k zatčení. 

Jízda na minibiku
Hlídka strážníků při kontrolní činnosti spatřila mladíka, který se prohá-
něl po pozemní komunikaci na tzv. minibiku. Vzhledem ke skutečnosti, 
že se toto „vozítko“ nesmí užívat k provozu na pozemní komunikaci, bylo 
jednání řidiče zdokumentováno a  oznámeno příslušnému správnímu 
orgánu Magistrátu města Teplice jako přestupek. 

Jiří Petrák, ředitel

Oheň cestovatelem
Druhou březnovou sobotu před polednem byli naši hasiči opět povoláni 
k požáru trávy, tentokrát na Hamry. Ovšem, jak se ukázalo po příjezdu 
na místo, nejednalo se o požár louky, ale o „táborák“ v zahradě domu, 
který se však rozšířil mimo zahradu až na koleje Kozí dráhy. Možná chtěl 
na výlet, ale nevěděl, že zde nejezdí ani vlak, ani zde není cyklistická ma-
gistrála. Hasiči jeho cestovatelské sklony zchladili 2000 litry vody.

Hledání požáru
Třetí březnovou sobotu ve večerních hodinách byla jednotka povolána 
k požáru lesa, u něhož však zpočátku nebylo zřejmé, kde přesně probí-
há, protože nebyl viditelný z Krupky, ale pouze ze vzdálenějších lokalit, 
například z Teplic. Na základě přibližného určení, že je někde v místě 
Hradu Krupka, se naši hasiči vydali nejprve do ulice Horská. Zde nebylo 
po ohni ani památky, ale dostalo se jim informace od procházející osoby, 
že oheň viděla na druhé straně kopce. Po příjezdu pod Vilémovu výši-
nu se spojili s dalšími jednotkami hasičů, rozvinuli v náročném terénu 
dopravní vedení vody k ohnisku požáru v lese a káceli nebezpečný pro-
hořelý strom. Druhý den, po uhašení požáru, pak naše hasiče čekal ještě 
úklid a svinutí dopravního vedení.

Pavel Vácha, velitel

HASIČI

Po 30 letech do důchodu
V pátek 27. 3. 2022 odsloužil po 30 letech svou poslední službu u Měst-
ské policie Krupka strážník Jan Tančín, který byl u samotného vzniku 
krupské městské policie v roce 1992. Touto cestou bychom chtěli dnes 
již našemu bývalému kolegovi poděkovat za jeho třicetiletou práci v na-
šich řadách a popřát mu mnoho krásných chvil v důchodu.

starosta Zdeněk Matouš a kolektiv Městské policie Krupka

Významné výročí
Dne 17. dubna si připomínáme 210. výročí narození slavného rodáka 
z  Horní Krupky, očního lékaře MUDr.  Ferdinanda Arlta (17. 4. 1812 – 
7. 3. 1887). 
Vychodil obecnou školu v Novosedlicích, absolvoval gymnázium v Lito-
měřicích a vystudoval lékařskou fakultu v Praze. V roce 1849 se stal pro-
fesorem Karlovy univerzity. Od roku 1856 působil na univerzitě ve Vídni. 
Napsal řadu vědeckých studií, spoluvydával odborný časopis o oftalmo-

logii a  proslavil se skvěle prováděnými 
operacemi šedého zákalu a úspěšnou léč-
bou šilhavosti. Za své zásluhy byl povýšen 
do  šlechtického stavu s  přídomkem „von 
Bergschmied“, který odkazuje na jeho pů-
vod z rodiny důlního kováře.
Přestože byl známým a  úspěšným člo-
věkem, nezapomínal na  svou rodnou 
obec. Do  Krupky jezdíval na  prázdniny, 
léčil zdejší lidi a  také přispěl na  stav-
bu nové školy v  Horní Krupce a  na  nový 
zvon do  kaple sv. Wolfganga. MUDr.  Arlt 
je  autorem i  v  současnosti v  ordinacích 
 očních lékařů používané tabule na zjišťo-
vání ostrosti zraku. 

Lenka Navrátilová

Mistryně republiky
z řad městské policie
Velikého úspěchu dosáhla na mistrovství ČR ve střelbě z víceranných 
vzduchových pistolí strážnice Blanka Slezáková, která dne 26. 3. 2022 
v Ostravě v disciplíně 30+30 ran získala titul mistryně republiky. Proto 
Blance patří naše velké poděkování za výsledek, který získala a za repre-
zentaci Městské policie Krupka. Jiří Petrák

Busta MUDr. Arlta před 
kostelem Nanebevzetí 
Panny Marie
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Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří 
je památkou světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém 
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO. 

Historie a sláva krušnohorského hornictví
KRUŠNOHORSKÉ RUDY: Kobalt 
Kobalt je feromagnetický (tzn. vykazující spontánní magnetizaci) stříbrolesklý kov 
s modrým nádechem. Tvrdostí a pevností předčí i ocel. Používá se v hutnictví ke zvyšování 
kvality slitin a k barvení skla a porcelánu. 

TĚŽBA KOBALTOVÉ RUDY
S kobaltovými rudami se horníci v Krušných horách 
potýkali již ve  středověku, kdy je mylně pokládali 
za  cenné stříbrné a  měděné rudy. Vyskytovaly se 
totiž v  ložiscích stříbra u  Marienbergu, Annaber-
gu a Schneebergu i v českém Jáchymově. Při jejich 
zpracování ovšem žádný z  drahých kovů nezíska-
li, navíc se z  nich při pražení kvůli obsahu arsenu 
uvolňovaly jedovaté látky a  nepříjemný zápach. 
Horníci je považovali za  prokleté, mysleli, že zlo-
myslní skřeti, kterým říkali Koboldi, z nich všechno 
stříbro ukradli. Rudu pojmenovali koboldská ruda, 
tedy kobalt.

VÝZNAM KOBALTOVÉ RUDY
Těžba kobaltových rud začala nabývat na významu 

Kobaltová ruda (Wikimedia)

porcelánku v Míšni, v Holandsku sloužila k výrobě 
slavné keramiky zvané delftská fajáns. Najdeme ji 
na čínském porcelánu i benátském skle. 
Víte, že „cibulák“ je souhrnný název pro všechen porce-
lán zdobený cibulovým vzorem a že ho jako první zača-
la vyrábět míšeňská porcelánka podle čínských vzorů 
v roce 1738? A že „cibule“ jsou vlastně v originále graná-
tová jablka? 

Lenka Navrátilová

Kulturní památky v  Hornické krajině Krupka patří 
do  majetku města Krupka. Jaké opravy na  nich pro-
bíhají?
Město Krupka každoročně předkládá Ministerstvu 
kultury žádosti o  dotace na  opravy památek, a  to 
z Programu regenerace MPZ (městských památko-
vých zón) a MPR (městských památkových rezerva-
cí), dále také z programů Záchrana architektonické-
ho dědictví nebo Podpora pro památky UNESCO. 
Některé projekty jsou dotované i Ústeckým krajem 
z  programu na  Záchranu a  obnovu kulturních pa-
mátek. Díky těmto prostředkům a  samozřejmě fi-
nanční spoluúčasti Města Krupka byla v kostele sv. 
Anny na Libušíně opravena šindelová střecha, fasá-
da, ohradní zeď s kamennými pilíři a zrenovována 
vstupní brána. Zrestaurována byla rovněž vzácná 
freska Martina Luthera uvnitř kostela. Od roku 2017 
probíhá rozsáhlá renovace interiéru kostela Nane-
bevzetí Panny Marie v  Husitské ulici. Projekt Re-
staurování kazetového stropu a maleb v presbytáři 

Na téma „Krupka, součást památky UNESCO“
se ptáme místostarosty Krupky, Rostislava Kadlece

je rozdělen do několika etap, v  letošním roce bude 
realizována etapa šestá. Ze zmíněných dotačních 
prostředků se také v roce 2019 opravila zřícená vál-
cová věž v  areálu hradu Krupka. Z  výše uvedené-
ho výčtu je zřejmé, že se v  oblasti péče o  památky 
opravdu snažíme. 

Jsou v plánu i další obnovy památek?
Samozřejmě. Aktuálně probíhá oprava opěrné zdi 
a  přístupové cesty na  krupském hradě. V  kostele 
sv. Anny bylo minulý rok zahájeno restaurování 
dřevěné kruchty. Letos zde bude probíhat I. etapa 
opravy ohradní zdi na jižní straně areálu hřbitova. 
Ve špitálním kostele sv. Ducha na rozcestí Husitské 
a  Cínové ulice, se připravuje oprava přístupové-
ho schodiště, balustrády, vnitřní omítky a  podla-
hy. Plán oprav zahrnuje také kapli sv. Wolfganga 
na Komáří vížce. Vzhledem k jejímu neutěšenému 
stavu je připravována projektová dokumentace 
na opravu střechy, omítky a podezdívky. Chtěl bych 
zmínit také přípravu projektu lávky pro pěší, která 
umožní snadný přístup ke zřícenině hradu Kyšperk, 
který sice neleží v  Hornické krajině Krupka, ale je 
součástí velkého okruhu naučné stezky Po stopách 
horníků. 
Pokračování v příštím vydání Radnice.

Rostislava Kadlece se ptala Lenka Navrátilová

v  17. století hlavně v  revíru Schneeberg, kde se vy-
užívaly k  výrobě modré barvy zvané šmolka. První 
továrna na  kobaltovou modř vznikla roku 1635 
v  saském Niederpfannenstielu. Na  české straně 
hor se vyráběla v  okolí Jáchymova a  Horní Blatné. 
Dodnes se v původní a kompletní podobě zachovala 
Schindlerova továrna na modrou barvu v Zschorlau, 
založená v roce 1649. Ta je dokonce stále v provozu 
a jde tak o nejstarší závod na výrobu barev na svě-
tě. Ostatní krušnohorské podniky ukončily provoz 
v první polovině 19. století.

KOBALTOVÁ MODŘ
Kobaltová modř z Krušných hor byla velmi žádaným 
vývozním artiklem. Nepostradatelnou se stala pro 

Kobalt (Wikimedia)

Keramika zvaná Delftská fajáns Míšeňský „cibulák“ zdobený 
kobaltovou modří (Wikimedia)

Kobaltová modř – sklo 
(Wikimedia)
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PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Od  ledna jsme zařadili novou rubriku, která bude nabízet v  každém vydání rozhovor 
s krupským občanem, který se například podílí na rozvoji našeho města či svými akti-
vitami propaguje Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu bychom chtěli zapojit naše 
čtenáře a krupskou veřejnost. Pokud máte tip na občana, se kterým bychom mohli udě-
lat interview, neváhejte nás kontaktovat na e-mailu katerina.osvaldova@mukrupka.cz 
a my se ho pokusíme oslovit.

Helena Pelikánová: 

„Dětem se vyplatí dávat lásku.
Umí ji totiž vracet.“
Helenu Pelikánovou zná v  Krupce téměř každý, 
kdo zde chodil na  základní školu. Ve  školství se 
pohybovala neskutečných 52 let a  svou pedago-
gickou pouť krupskými školami zmiňuje v  níže 
uvedeném rozhovoru.

Jak jste se do Krupky dostala a odkdy zde žijete?
Narodila jsem se 8. 3. 1941 v  Sezemicích u  Pardubic. 
Moje maminka byla švadlena, pracovala v  salonu. 
Otec byl jemným mechanikem a  žil v  Bohosudově. 
Osud ho odvál do  Sezemic, kde se budovala továrna 
na šití bot a on měl za úkol sestavovat stroje. Potkal 
mou maminku a po válce jsme se stěhovali do malého 
domku v části Nových Modlan. Ten dům ještě stojí.

Jaké byly vaše pedagogické začátky? Kdy jste zjistila, 
že chcete být učitelkou?
Vystudovala jsem Pedagogickou školu v  Teplicích 
a dostala umístěnku na školu v Lomu. Skoro všech-
ny mé spolužačky byly umístěny v okrese Most. Tak 
to dříve bylo. Bylo mi 18 let, trochu šok! Dojíždění 
vlakem, přestup v  Oldřichově a  škola. Malá, ne-
vybavená, ale s  úžasnou paní ředitelkou Helenou 
Fenykovou. Vzala si mě pod křídla, vždy poradila, 
povzbudila a  možná, že ze mne tu učitelku uděla-
la. Čekala na  mne třetí třída, v  ní páťáci propadlí-
ci, a  to byl křest ohněm. Vydržela jsem tam 3 roky. 
Dokonce jsem dostala dvakrát nabídku k  sňatku 
i s kyticemi. To jsem odmítla a vrátila jsem se do Bo-
hosudova. Dostala jsem místo na „Božence“. Byl to 
odvážný návrat mezi známé učitele. Najednou jsem 
seděla ve  sborovně s  panem Bedřichem Růžičkou, 
paní Klatovskou, Hánovou a  dalšími. Ředitel byl 
tehdy Stanislav Kreipl. Jako nová jsem mimo tří-
du dostala na  starost knihovnu, učební pomůcky 
a  kroužek. Byla jsem vdaná a  měla dvě děti. Bylo 

toho dost. Později Kreipla 
vystřídal Ota Motl s  Miluš-
kou Jančárkovou. Motl byl 
bohém a  malíř. V  jeho éře 
bylo na škole docela veselo. 
Já už jsem začínala učit prv-
ní a  druhou třídu, jak jsem 
si vždycky přála. V  první 
třídě prožívá člověk štěstí. 
Umíme písmena, skládáme 
slabiky, počítáme, kreslíme 
a slušně se chováme. Dětem 
se vyplatí dávat lásku. Umí 
ji totiž vracet.

Ale to byl teprve začátek. Kde 
jste pokračovala?
Čas šel a nastala doba, kdy se vše uvolňovalo a na-
bízely se různé možnosti podnikání. V té době jsme 
se s  manželem a  dětmi odstěhovali do  Jilemnice. 
Dostala jsem místo na škole, na kterou začala cho-
dit má dcera. Syn chodil do  školky. Byla tam krás-
ná příroda, měli jsme se dobře, ale doma to nebylo. 
Nevěřila jsem, že se mi bude tak stýskat, a tak jsme 
se zase vrátili domů. Nastoupila jsem na unčínskou 
školu. Pan ředitel Vojtíšek byl starší uhlazený pán, 
dbalý etiky. Na škole byl klid a pohoda. Musím při-
pomenout Evu Štěpkovou, Marušku Pobudovou 
a Věrou Schönpflugovou, se kterými se často vidíme 
a ostatní. Když se něco panu Vojtíškovi nelíbilo, ří-
kal: „Panenko, panenko, tak ne!“ Po panu Vojtíškovi 
a Teplíkovi jsem se stala ředitelkou já. Musím říci, 
že unčínští rodiče byli úžasní. Pomáhali vybudovat 
hřiště, opravili, co bylo třeba, maminky s námi jez-
dily do přírody. Byly to pěkné časy. Pěkné časy nikdy 
netrvají dlouho, a tak se také stalo.

Poté následoval vrchol Vaší pedagogické kariéry. Kde 
to bylo?
Po  vybudování nové školy na  Maršově se škola 
v  Unčíně připojila k  Maršovské a  paní Mrázková 
byla pověřena ředitelováním. Mě si vybrala za  zá-
stupkyni pro první stupeň. O  rok později k  nám 
nastoupil Láďa Nevrkla jako zástupce pro druhý 
stupeň. Škola byla nádherně vybavená estetic-
ky pod vedením paní Dandové, byla plná květin. 
Nový kolektiv, který vznikl, byl různorodý. Dost 
lidí si muselo dodělávat patřičnou kvalifikaci. Vše 
se dalo zvládnout. Pak přišla Sametová revoluce. 
Každý byl nejmoudřejší, všude se hlasovalo, dáva-

la se důvěra a  nedůvěra. Já a  Láďa Nevrkla jsme 
to „zabalili“. Láďa odjel do  Liberce a  já jsem zača-
la učit na  Hamrech, kde ředitelovala paní Volko-
vá. Každá škola, na  které jsem učila, mi dala něco 
dobrého i špatného. Poznala jsem povahy lidí, jiné 
způsoby práce. Změna je prostě život. Myslela jsem, 
že na Hamrech skončím. Ale nepovedlo se! Po od-
chodu Rusů z  Boženky jsem se zase vrátila. Spolu 
s Věrou Strnadovou jsme ji zase otevřely, a navíc vy-
budovaly přípravné třídy pro děti, které nejsou tak 
dobře připravené na  výuku. Tohle vzpomínání by 
mohlo být ještě jednou tak dlouhé. Nelze vyjmeno-
vat všechny, s kterými jsem spolupracovala. Nelitu-
ji těch 52 let ve školství. Byl to můj život a myslím, 
že byl dobrý a potřebný. 

Nedávno měli učitelé svátek. Chcete jim něco vzká-
zat?
Chtěla bych všem učitelkám a  učitelům popřát 
hodně zdraví, pevné nervy a sílu vydržet ten nápor, 
který je na Vás naložen. Obdivuji Vás a držím palce! 
Všechno bude zase jednou dobré. Máte v rukou bu-
doucnost!

Ve  Vaší rodině nejste jediný pedagog. Byla jste prv-
ní, kdo zahájil rodinnou generaci učitelů. Kolik jich 
vlastně je?
Mám syna, dceru a  4 vnoučata. Dcera a  nevěsta 
jsou učitelky. Vnučka jde v  našich šlépějích. Když 
měla promoci, předala jsem jí štafetu, mé poslední 
červeně naplněné pero. Současně bych jim chtěla 
poděkovat. Má rodina musela mít se mnou velkou 
trpělivost.

Jak si užíváte v důchodu?
V  důchodu jsem byla asi měsíc a  byl mi nabídnut 
zástup za  mateřskou dovolenou a  trval celý rok. 
Musela jsem jít, protože to byla 1. třída. Pak ještě 
přišly další zástupy: Unčín, Hamry Růžovka a další. 
Uplynuly další 3 roky. Teď v  důchodu nelenoším 
a  více než 15 let jezdím na  UJEP do  Ústí. Dá se 
tam studovat všechno od  pravěku, přes Karla IV. 
až po medicínu. Občas někoho doučuji, občas jedu 
na dovolenou a miluju knížky.  /red/
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BOHOSUDOV
1945 - 2022

PROGRAM:

 1. Příjezd oficiálních hostů
  na radnici do    9.30 hodin
 2. Příjezd hostů k památníku 9.40 - 9.50 hodin
 3. Řazení hostů  9.50 - 9.55 hodin
 4. Nástup čestné stráže
  a vojenské hudby 9.55 hodin
 5. Položení věnců a kytic 10.00 hodin
 6. Slavnostní zahájení  10.20 hodin
 7. Vystoupení pěveckého sboru  10.25 hodin
 8. Slavnostní projevy  10.35 - 10.50 hodin
 9. Státní hymna ČR  10.50 hodin
10. Závěr slavnostního 
  shromáždění  10.53 hodin
11. Odchod čestné stráže  10.55 hodin

OV ČSBS Teplice, ČSBS Krupka,
město Krupka,

Jednota Československé obce legionářské
teplického regionu,

Krajské vojenské velitelství Ústí n.L.
a Severočeský letecký archiv Teplice

zvou na

SLAVNOSTNÍ
SHROMÁŽDĚNÍ

k 77. výročí
ukončení 2. světové války,

které se koná

dne 22. 4. 2022

u památníku 313 obětí pochodu smrti
na Prokopce u Krupky

pod záštitou města Krupka

AUTOSERVIS VÍTŮ
Nabízíme tyto služby pro osobní vozy

• výměny olejů
• garanční prohlídky
• výměny čepů, tlumičů, opravy brzd
• výroba brzdových trubek
• seřízení světlometů
• diagnostika řídících jednotek
• drobné karosářské opravy a jiné
• výměny kompletních kol bez čekání

Otevírací doba:
Po–Pá 9–18 hodin (možno i víkendy)

Sídlo firmy: Smetanova 385, Krupka

Kontakt: 602 128 789, M. Vítů

Pronajmu velké kryté parkovací stání
v uzavřeném garážovém dvoře
na rohu ulic Havlíčkova a Komenského
Vhodné i pro dodávku nebo obytný automobil

Tel.: 777 288 882
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Velikonocní zábavaVelikonocní zábava 
v restauraci Na Strelniciv restauraci Na Strelnici

17.4. 2022  od  20:00 hodin
Hraje skupina: ALIBI

Prodej vstupenek v restauraci
nebo na telefonu : 725 122 511

vstupné:  100 Kč

PÁLENÍ ČARODĚJNIC 
V PÁTEK 29. 4. 2022 OD 15:00 HOD.
V CAFE-BAR TROCADERO 

B O H AT Ý  P RO G R A M  P RO  D Ě T I
 kolotoč 
 skákací hrad
 opékání buřtů
 soutěž o nejhezčí čarodějnici / čaroděje 
 upálení čarodějnice Vstupné zdarma

PÁLENÍ ČARODĚJNIC
V sobotu 30. dubna 2022
od 16 hodin.

Restaurace Na Střelnici.

Buřty a košťata s sebou.
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Významní a slavní návštěvníci XV. díl

HISTORICKÉ OKÉNKO

V  této rubrice si připomínáme a představujeme významné 
osobnosti, které navštívily naše město a zanechaly v  něm 
svou stopu.

Ferdinand I. Dobrotivý (1793–1875)  
Jeho Císařské a Královské Veličenstvo Ferdinand I. byl v našem městě dva-
krát, roku 1835 navštívil poutní kostel v Bohosudově a v roce 1858 krupský 
hrad. Jaký byl rakouský císař a poslední korunovaný český král, kterému 
Vídeňané přezdívali „trotl Ferda“ a kterého měli Pražané naopak rádi?
Celým jménem Ferdinand Karel Leopold Josef František Marcelin se 
narodil roku 1793 rakouskému císaři Františkovi I. a jeho druhé ženě Marii 
Terezii Neapolské. Již od dětství trpěl epileptickými záchvaty, byl neduži-
vý, neklidný a roztěkaný. Dvořané jej měli za opožděného a slabomyslné-
ho, otec ho rozmazloval a  litoval. Na  doporučení doktorů nechtěl „chu-
dáčka malého“ trápit vzděláváním, což mělo za následek, že chlapec nebyl 
ani vyučován ani vychováván. Rakouský lékař a historik Gerd Holler poz-
ději napsal: „Jen ho ochraňovali a pečovali o něj, nosili ho po schodech, 
co nejpřísněji mu zakázali jakoukoliv duševní činnost. Jediná zábava 
a tělesná aktivita spočívala v tom, že vlezl do koše na papíry a kutálel se 
s ním po pokoji.“ Roku 1802 byl konečně k již devítiletému Ferdinandovi 
povolán učitel. A pak další. O to, že z něj nakonec vyrostl bystrý, skrom-
ný, poctivý a dobrosrdečný muž, který plynně hovořil pěti jazyky včetně 

Rakouský císař Ferdinand I. Dobrotivý (Wikimedia)

latiny, psal krásným kaligrafickým písmem, ovládal jíz-
du na  koni i  šerm a  hrál na  trubku i  klavír, se zaslouži-
la hlavně jeho macecha, Marie Ludovika Modenská, se 
kterou se císař František I. oženil po smrti Ferdinandovy 
matky v roce 1808. Ta mu sestavila učební plán a denně 
na  výuku dohlížela. A mladý následník ji nezklamal, to, co 
se jiní učili roky, zvládl v řádu měsíců. Zapojil se do spole-
čenského života, navštěvoval operu i plesy. Pomáhal také 
s vyřizováním žádostí prosebníků a právě tehdy se proje-
vila jeho laskavost a soucítění s chudými. Začalo se mu 
říkat Dobrotivý. 
V roce 1830 byl Ferdinand korunován na uherského krále 
a o šest let později na krále českého. Jako Ferdinand V. se 
tak stal posledním oficiálně korunovaným českým krá-
lem. Rakouským císařem byl od  roku 1835, ovšem vládu 
svěřil jeho otec před smrtí do rukou kancléře Metternicha 
a  státní rady. Politické neshody Metternicha a  hraběte 
Františka Antonína Kolovrata vedly k revoluci v roce 1848. 
Ve stejném roce byl císař Ferdinand I. proti své vůli donu-
cen k  abdikaci ve  prospěch svého synovce Františka Jo-
sefa I. Po abdikaci se i s manželkou odstěhoval do Prahy 
na Pražský hrad. Pobýval také na zámcích Zákupy a Plos-
kovice. Mezi lidmi byl Ferdinand I. pro svou dobrosrdeč-
nost a  spontánnost velmi ctěný a  oblíbený, při častých 
procházkách pražskými ulicemi rozdával dětem bonbóny 
a chudým almužnu. 
Jeho ženou se v roce 1830 stala Marie Anna Karolina Pia 
Savojská. Manželství bylo bezdětné, ale spokojené. Marie 
Anna o svého muže s láskou pečovala a byla mu oporou až 
do jeho smrti roku 1875. Pohřbeni jsou vedle sebe v císař-
ské kryptě ve Vídni.

Lenka Navrátilová

Marie Anna Karolina Pia Savojská (Wikimedia)
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Anketa
„Pomáháte Ukrajině? 
Jak?“

 „Pomohl jsem jak ze své pozice 
starosty, kde koordinujeme pomoc 

v rámci města, tak i osobně jako občan 
Krupky. Myslím si, že bychom vždy měli 

pomáhat lidem v nouzi. Nikdy totiž 
nevíme, kdy ji budeme potřebovat 

sami.“

Zdeněk Matouš, starosta

„Jako místostarosta města denně 
řeším pomoc uprchlíkům, kteří 
přicházejí k nám do Krupky, tj. 
ubytování, vyřízení potřebných 

povolení, hledání zaměstnání, lékařskou 
péči, docházku dětí do škol a další 

záležitosti. V soukromém životě celá 
rodina pomáháme tak, jak se dá, resp. 
úplně stejným způsobem. Od finanční 

podpory až k nabídce ubytování 
a pomoc s realitou všedního dne. 

S ostatními ochotnými kamarády, kteří 
pro uprchlíky nabídli ubytování, sháníme 

a vozíme nábytek aj. Vedle zajištění 
základních životních potřeb jsem 

měl ale také velkou radost, když jsme 
ukrajinské rodině zprostředkovali výuku 
jejich talentované dcery ve hře na klavír 
na základní umělecké škole. A protože 
jsme sami hudební rodina, u nás doma 

může trénovat. Zkrátka snažíme se dělat 
všechno pro to, abychom uprchlíkům 

ulehčili těžké chvíle v jejich životě.“

Rostislav Kadlec, místostarosta

„Ano, v počátku jsme s manželkou 
věnovali věci do humanitární sbírky 
pořádané biskupským gymnáziem, 
finančně jsme přispěli a přispíváme 
organizaci Člověk v tísni. Posíláme 

ale také peníze na účet ukrajinského 
velvyslanectví na obranu Ukrajiny, 
protože považujeme za zásadní, 

aby kremelská vyděračská totalitní 
brutalita byla zastavena, uprchlíci se 
měli kam vrátit a všichni jsme mohli 
žít ve spravedlivém míru a svobodně. 

A ubytovali jsme u nás maminku 
s dvěma dětmi z Kyjeva. Jejich táta 

zůstal doma bránit jejich domov, tak se 
snažíme jim poskytnout alespoň trochu 

pocitu bezpečí a co nejpříjemnější 
pobyt.“

Roman Zima, vedoucí odboru

VZPOMÍNKA

Dne 29. března 2022 uplynulo již 16 let, co nás 
navždy opustil náš milovaný manžel a tatínek 

pan Josef Horák. 
Děkujeme za tichou vzpomínku všem,

kteří jste ho také znali.
S láskou vzpomínají manželka Jana, dcera 

Martina s rodinou a syn Tomáš.

Dne 2. dubna 2022 jsme vzpomněli již 
20 smutných let, kdy nás navždy opustil 
náš milovaný manžel, tatínek, dědeček 

a pradědeček, pan Václav Toman. Zároveň 
jsme dne 20. února vzpomněli jeho nedožité 
89. narozeniny. Kdo jste ho znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi. Jménem všech příbuzných 
a známých, manželka Marie a syn Václav 

s rodinou. 

Dne 22. dubna 2022
to budou čtyři roky,

co nás navždy opustila
paní Renata Chmelová. 
S láskou vzpomíná syn

Ivo s manželkou Marcelou 
a synem Jaroslavem. 

Dne 23. dubna 2022 by naše 
maminka Květoslava Vítů 
oslavila své 75. narozeniny.

Kdo jste ji znali, věnujte jí tichou 
vzpomínku.

S láskou vzpomínají synové 
Milan, Áda a Vašek s rodinami 

a švagrová Maruška.

Dne 29. dubna 2022 by 
oslavil pan Karel Kulhavý 

88. narozeniny.
Dne 3. června 2022 

vzpomeneme 1. výročí, kdy nás 
opustil. Stále na Tebe myslíme. 
Manželka Eva a synové Radim 

a Petr s rodinami. 

Dne 5. dubna 2022 tomu byl 
rok, co nás navždy opustil náš 

milovaný manžel, tatínek, 
dědeček, pan Luděk Bláha. 
Kdo jste ho znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. S láskou 
vzpomíná manželka Alena 

a celá rodina. 

Dne 13. dubna 2022 
vzpomeneme 10. výročí úmrtí 

pana Jiřího Heinzla.
Za tichou vzpomínku děkuje 
manželka Marie s rodinou.

S bolestí v srdci oznamujeme, že 
dne 21. března 2022 nás náhle 

opustil pan Josef Kretsch.
Kdo jste ho znali, věnujte mu 

tichou vzpomínku.
Manželka Alena, dcera Adriana, 
syn Michael a celá zarmoucená 

rodina.

Vyhodnocení ankety
na téma pomoci Ukrajině a jejím lidem
Od 15. do 28. 3. 2022 se mohli občané prostřednictvím Mobilního rozhlasu zúčastnit ankety na téma pomo-
ci napadené Ukrajině. Jako nejčastější způsob pomoci uvedli respondenti materiální pomoc, ať již přímo 
uprchlíkům nebo pomáhajícím organizacím. Zajímavé je, že více než třetina realizovala pomoc čtyřmi nebo 
pěti způsoby, tedy kreativně a velkoryse, podobně jako bezmála 30 % respondentů, kteří investovali do po-
moci více než 5 000 Kč. Velký dík ale určitě patří všem dárcům, pro někoho poskytnutí i malé pomoci může 
znamenat velkou oběť. Děkujeme všem účastníkům ankety a každému, kdo někdy někomu nezištně pomohl.
 Roman Zima
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Krupka očima sociálních sítíINSTAGRAM
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

Jak šel čas aneb Proměny zajímavých míst v Krupce 

Kostel svatého Prokopa
Kostel sv. Prokopa je považován za jeden z nej-
starších hornických kostelů v  Krušnohoří. Byl 
založen u první osady horníků zvané Kirchlice. 
Písemně zmiňovaný je v  roce 1331, vystavěný 
však musel být mnohem dříve, podle stavebních 
prvků a původních nástěnných maleb někdy na 
konci 13. století. Do podoby, kterou známe z obra-
zů a fotografií, byl dokončen roku 1676. Na sním-
cích z 19. a počátku 20. století je patrná hřbitovní 
zeď s bránou a sochami sv. Petra a Pavla. Hřbitov 
určený pro obce v  okolí Krupky přestal sloužit 
v roce 1887, samotný kostel sv. Prokopa byl uza-
vřen roku 1895. Část vybavení byla tehdy přemís-
těna do kostela Nanebevzetí Panny Marie a do 
Vlastivědného muzea v Krupce. Po požáru v roce 

1939 zbyla z  kostela sv. Prokopa ruina. Rekon-
strukce a úprava zchátralého torza starobylého 
kostela proběhla roku 1995. Na místě kapličky 
sv. Jana od zednického mistra Joana Jacoba Gra-
ditzsche z Krupky z poč. 18. století, jejíž zchátralé 
zbytky byly odstraněny při stavbě silnice roku 
1841, se nachází památník 313 obětí transportu 
smrti. 
Fotografie jsou očíslovány dle časové posloupnosti 
od nejstarší k současné.

Lenka Navrátilová
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Nadace ORLEN Unipetrol zaštiťuje Studentskou vě-
deckou konferenci (SVK), do které posílají výsledky 
svých výzkumů v oblasti polytechniky nadaní stře-
doškolští studenti z  celé ČR. Odborná a  hodnotící 
komise složená zejména z pedagogů VŠCHT a ČVUT 
pak vybírá ty nejlepší studentské práce, jejichž auto-
ři jsou pak pozváni na finále SVK, kde bojují o me-
dailová místa a zajímavá finanční ohodnocení.
Za  Biskupské gymnázium, ZŠ a  MŠ Bohosudov se 
SVK letos zúčastnili tři žáci: Matyáš Sehnal z kvin-
ty, Leona Flenerová a  Kryštof František Tománek 
z  oktávy. Za  obrovský úspěch považujeme už to, že 
dva z nich postoupili do celostátního finále, které se 
konalo v pátek 4. března v Litvínově v Univerzitním 
centru. Ještě větší radost a  odměna za  vynaložené 
úsilí na  nás čekala v  samotném finále, kde porota 
Kryštofovu práci na  téma „Rostlinný hormon au-
xin, jeho metabolismus a  mezibuněčný transport“ 

Letní tábor s DDM Cvrček
Začíná boj o „přežití”. Celotáborová hra na téma slavné soutěže SURVIVOR, kde si budeš moci poměřit své 
síly s ostatními. Adrenalin, odvaha, vytrvalost, týmová spolupráce, důvěra a samozřejmě přátelství. Chcete se 
stát členem jednoho z týmů? Neváhejte se přihlásit a zažijte s námi nezapomenutelné prázdniny. DDM

MŠ Sluníčko
pomáhá od srdce
Na začátku měsíce března jsme se zapojili do sbír-
ky „Krabice od  srdce“, kterou vyhlásila TV Nova 
a  Diakonie ČCE. Cílem sbírky bylo vybrat pro děti 
postižené válkou na  Ukrajině maličkosti, které by 
jim pomohly překonat dlouhé chvíle, které tráví se 
svými matkami v  asistenčních centrech při vyři-
zování potřebných dokumentů. A tak jsme krabice 
naplnili pastelkami, papíry a  sešity. Přidali jsme 
puzzle, omalovánky a sladkosti. Dohromady se po-
dařilo takových krabic naplnit 15. Děti je navíc do-
plnily obrázky, které vlastnoručně nakreslily. Moc 
děkujeme rodičům a zaměstnancům MŠ za pomoc 
od srdce a paní učitelce Veronice Dvořákové za or-
ganizaci sbírky. 

Martina Hissenová a Eva Kyjovská,
MŠ Sluníčko Krupka

Štafetové klání školní družiny na Hamrech
3, 2, 1… START. Takto dne 18. 3. začínalo sportovní odpoledne dětem ze školní družiny při ZŠ a MŠ Krupka, 
Teplická 400. Oddělení Dráčků a Soviček spojilo své síly ve venkovním sportovním areálu v Krupce. Vysvětlit 
pravidla, zkouška předání štafetového kolíku a HURÁÁÁ na ovál. Dětem se společná činnost moc líbila a ur-
čitě si ji zopakujeme. Na závěr jsme využili i herní prvky na hřišti v samotném areálu. 

Vychovatelky ŠD na Hamrech

Medailové úspěchy
našich žáků na SVK Nadace ORLEN Unipetrol

vyhodnotila jako nejlepší a  ocenila 1. místem. Ani 
Leona nezůstala nijak pozadu a  obsadila se svou 
prací „Využití termografie ve veterinární medicíně“ 
krásné 3. místo.
Z Litvínova jsem tak odjížděla velmi šťastná a pyšná 
na to, že máme ve škole žáky, kteří se umí sebevzdě-
lávat, reprezentovat, pracovat na sobě a navíc je to 
i baví. Je pak pro ně velkým přínosem, že se jim díky 
těmto akcím otevírá brána do světa výzkumu včetně 
případné spolupráce s VŠ. Věra Pavlátová

Jak to chodí ve škole
Školní rok spěchá ke  svému konci, z  předškoláků 
budou brzy školáci. A tak není divu, že je zajímá, jak 
to v  té velké škole chodí. Do  velké školy „Růžovky“ 
pozvala na  návštěvu děti z  předškolního oddělení 
paní učitelka Marcela Langová. Se svou třídou 2.A 
a s paní asistentkou Gabrielou Kravčenko připravili 
pro děti z mateřské školy zábavný program. Děti si 
tak mohly prožít opravdovou školní hodinu. Teď už 
všichni předškoláci vědí, že ve škole je zábava, a že je 
to tam bude moc bavit.

Kolektiv MŠ Pastelka při ZŠ Teplická 400
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ZŠ a MŠ Krupka Teplická, přátelský turnaj
mezi družinkami
V pátek dne 25. 2. 2022 jsme se přemístili do naší malé a útulné tělocvičny, kde jsme sehráli přátelské utkání 
ve „vybíjené“. Již od začátku jsme si uvědomovali rozdíly v poměru sil, proto jsme se navzájem promíchali 
a utvořili tak smíšená družstva Dráčků a Soviček. Cílem tohoto utkání bylo prožít aktivně sportovně laděné 
odpoledne. Inspirovat se stylem hry, odkoukat strategii od starších, zkušenějších hráčů a kamarádů. Zkrátka 
užít si hru. Věříme, že s příchodem jara a teplých slunečných dnů podnikneme společně se Sovičkami další 
sportovní klání. 
Krásné jarní dny, mnoho pohody a veselých zážitků nejen při sportování Vám přejí Dráčci. ŠD Hamry

Projekt J. A. Komenský 
na Růžovce
Dne 28. března jsme oslavili Den učitelů, který je ne-
odmyslitelně spojen se jménem J. A. Komenského, 
„učitele národů“, který se právě v tento den před 430 
lety narodil. Při příležitosti tohoto jubilea se usku-
tečnilo v  8.A projektové dopoledne. Pustili jsme si 
dokument, popovídali a  shromáždili informace.  
Žáci se svého úkolu zhostili velmi dobře, pracovali 
ve skupinách i jednotlivě, vše dopadlo na výbornou 
a  všichni si odnesli cenné poznatky, které si ještě 
nějakým způsobem „ověříme“ a uvidíme.

Lenka Glogarová, ZŠ a MŠ Krupka, Teplická

V únoru se v Rakouském městečku Wiez konal svě-
tový šampionát v kickboxu K1. Za náš klub Leonidas 
gym Dubí ve spolupráci s Českým svazem kickboxu 
vyrazil do boje o pás šampiona Tomáš Karel Barták, 
Matěj Šimůnek, Šimon Verner, David Štajnc a  pak 
z  mého reprezentačního týmu muaythai jeli ještě 
Emma Cardová a Tobiáš Barták. Celá naše výprava 
se dostala v  pyramidách až na  medailové pozice 
a nikdo nejel domů s prázdnou.
Největší smůlu z  výpravy měl asi Tomáš, do  semi-
finále se probojoval proti Rakušanovi, nad kterým 
vyhrál koncovkou K.O., semifinálový zápas se vyví-
jel podobně, ale bohužel měl Tomáš v ringu zřejmě 
méně zkušenou rozhodčí, která zápas ve  vysokém 
tempu absolutně nezvládala a  úplně zbytečně To-
mášovi strhávala body, a  i když soupeře ničil a do-
stal několikrát do  počítání, vítězství pak přiřkli 

Konečně jaro 
V  NZDM Želváček byl březen měsícem, kdy se vše 
začalo točit kolem nadcházejícího jara. Vyrábění, 
kterého se děti s  radostí účastní, bylo tedy s  jarní 
tématikou a děti si tak s pracovníky v klubu mohly 
vyrobit například čápa z barevného papíru, jarní vě-
neček nebo košík s květinami, který mohly darovat 
své babičce, mamince, tetě či sestře ke dni žen. Kon-
cem března jsme se s dětmi v Želváčku již začali při-
pravovat na Velikonoce, vyzdobili jsme si klub a také 
jsme si o Velikonocích, a samozřejmě i celém jaru, 
povídali. V Želváčku ale není vše pouze o vyrábění, 
hrajeme zde i různé hry, povídáme si, tančíme, zpí-
váme a konečně opět chodíme častěji i ven. Všichni 
jsme nedočkavě vyhlíželi, kdy nám počasí dovolí 
trávit čas venku, kde si můžeme na hřišti zahrát vy-
bíjenou, fotbal nebo třeba naše oblíbené hry Cukr, 
káva, limonáda a Ovečky, a počasí nám to skutečně 
od poloviny března umožnilo. Všichni jsme rádi, že 
můžeme konečně trávit více času venku a budeme 
se snažit být venku co nejvíce, jen musíme doufat, 
že se nám počasí nezkazí.
Za Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež Želvá-
ček Barbora Beštová

Pohádka pro děti
Tak jsme se konečně dočkali... Po  dlouhé době co-
vidové konečně padly všechny zákazy a  nařízení 
a do naší mateřské školy Pastelky dorazilo Divadlo 
Krabice Teplice s pohádkou „Kde ten ježek je?“ Mar-
ně bychom hledali superlativy, abychom Vám vylíči-
li, jak moc se dětem pohádka líbila a jak moc si celé 
představení užívaly :-) Zkrátka a dobře, je moc fajn, 
že se staré časy vrátily a my můžeme do divadla.

Kolektiv MŠ Pastelka při ZŠ Teplická 400

První jarní den 
v Agapé II.
Dne 21. 3., takhle přesně na den to vyšlo, se slavilo. 
Nastal totiž První jarní den. Nejprve si na  tu akci 
rodiny ubytované v  Agapé II. uklidily společné 
venkovní prostředí, aby se jejich dětem pak lépe 
soutěžilo. Disciplíny to byly velmi zajímavé a  zá-
bavné, poznávání zvířátek, pohádková tématika, 
Cukr, káva, limonáda aj. Všechny děti byly šikovné, 
a proto získaly všechny odměnu, drobné sladkosti. 
A protože se do akce zapojili i rodiče, společně jsme 
si pak na závěr odpoledne upekli buřtíky a popoví-
dali u ohně. Martina Lukavská

Thaiboxeři z Dubí tentokrát i v kickboxérském ringu
i  tak Rakušanovi. Po  našich stížnostech pak tuto 
rozhodčí naštěstí z ringu stáhli. Tomáš tímto získal 
na šampionátu bronz. David Štajnc po 3leté pauze 
začal opět trénovat a toto byla pro něj šance. Osmič-
ková pyramida byla velké sousto, ale David dobře zá-
pasil a prošel pyramidou až do finále, kde po vyhra-
ném prvním kole začal soupeře opět tlačit na lana 
ringu a udělal chybu v obraně, kde mu zřejmě úna-
vou spadla ruka, a soupeř poslal Davida na podlahu 
ringu a  rozhodčí zápas ukončil. David tedy dovezl 
stříbro.  Druhou stříbrnou medaili vyhrál Šimon 
Verner, který se bohužel o  zlato připravil tím, že 
používal stále strhy v  klinči z  muaythai, které byli 
ovšem zde zakázané a byl za to bodově sankciován.
A  nakonec je trio Matěj Šimůnek, Tobiaš Barák 
a Emma Cardová všechny zápasy ukončili K.O. a zís-
kali pás světového šampiona v kickboxu. Nejrychlej-
ší koncovku měl asi Matěj Šimůnek, který dokázal 
jeden zápas vyhrát během cca 20 sekund.
Zároveň s  touto akcí probíhala i  soutěž Kids 
Muaythai Challeng pořádaná Českou Muaythai 
Asociací.  A z této akce jsme dovezli deset medailí. 
Únor jsme pak ukončili reprezentačním soustředě-
ním mládeže, které se konalo v Leonidas Dubí pod 
vedením trenérů Ladislava Horejše a Petra Korčáka 

i se školením rozhodčích pod vedením rozhodčího 
Radka Veselého.
Velké poděkování patří firmě Stavmart s.r.o. za  za-
půjčení auta do Rakouska a stálou věrnou podporu 
našeho klubu. Děkujeme za podporu městům Dubí, 
Krupka a Teplice, dále pak obcím Novosedlice a Pro-
boštov. Po  zdravotní stránce se o  naše sportovce 
stará Centrum sportovní medicíny Teplice a  paní 
Jana Šimonová. Těšíme se na  budoucí spolupráce 
s firmami i dalšími městy, odkud k nám dojíždí mlá-
dež trénovat.
Velké akce, na které se můžete těšit, jsou Mistrovství 
ČR, Mistrovství světa v muaythai Abu Dhabí 17–23 
let a  Mistrovství světa muaythai juniorů v  Kuala 
Lumpur. Ladislav Horejš
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MOBILNÍ
ROZHLAS

22. 4. od 10 hodin 

Slavnostní shromáždění
k 77. výročí ukončení
2. světové války
U památníku 313 obětí pochodu smrti
na Prokopce u Krupky. Vstupné zdarma

15. 4. od 9 do 16 hodin 
Velikonoční jízda
lanovkou

28. 4. od 17.30 hodin 
filmové představení

Tajemství staré bambitky 2
KC Olympie Krupka 
Vstupné zdarma

10. 4. od 12 hodin 
Velikonoční jarmark
před městským úřadem
Vstupné zdarma

Nenechte si ujít: #krupkazije

14. 4. od 17.30 hodin 
filmové představení

Zátopek
KC Olympie Krupka 
Vstupné zdarma


